International Federation Of Alawite Organizations **IFAO**





بيان استغاثة عاجل صادر عن الاتحاد العالمي للمنظمات العلوية IFAO حول الحرائق المشتعلة في ريف اللاذقية

حرائق هائلة تمتد في ريف اللاذقية، تلتهم غاباتنا وأرضنا وتاريخنا، وتحرق الأشجار والجذور، مهددة حياة السكان وذاكرة المكان وروح الانسان.

إن ما نشهده ليس مجرد كارثة طبيعية، بل مأساة بيئية وإنسانية كبرى تهدد ما تبقى من غاباتنا العريقة وتترك خلفها رمادًا فوق التراب وفوق الذاكرة، وسط غياب الإمكانيات الكافية للاستجابة السريعة، ما يجعل الأثر كارثيًا على الطبيعة والسكان والبيئة معًا.

إننا في الاتحاد العالمي للمنظمات العلوية نؤكد أن هذه اللحظة تتطلب منا جميعًا، كسوريين بمختلف أطيافنا ومكوناتنا في الداخل والمهجر، الوقوف يدًا بيد، متعاونين بكل طاقاتنا لانقاذ أهلنا وغاباتنا وبيوتنا من هذه المحنة.

نداء عاحل:

♦ إلى المنظمات الدولية، والهيئات الإنسانية، والمؤسسات البيئية حول العالم، ومنظمات الإغاثة والطوارئ، والصليب الأحمر والهلال الأحمر، وبرنامج الأمم المتحدة للبيئة (UNEP) ، والدفاع المدنى العالمي، وكل من يمتلك الوسائل والإرادة للمساعدة:

نناشدكم بالتدخل الفوري لتقديم الدعم التقني والميداني، وتوفير طائرات الإطفاء والمعدات، ومساندة الفرق المحلية في إخماد هذه الحرائق التي تهدد حياة البشر والطبيعة معًا.

♦ كما يناشد الاتحاد الدول المجاورة لسوريا، وعلى رأسها تركيا، قبرص، واليونان، كونها الأقرب والأقدر على التدخل السريع، لتقديم يد العون بإرسال طائرات الإطفاء وفرق الطوارئ، وإنقاذ ما تبقى من غاباتنا وحماية أرواح أهلنا.

دعوة لأبناء الشعب السورى:

ندعو جميع السوريين الأحرار إلى الوقوف صفًا واحدًا ، والمساهمة في جهود الإطفاء والدعم بكل وسيلة ممكنة:

- ✓ بالمشاركة الميدانية حيثما أمكن.
- بتقديم المياه وأدوات الإطفاء والطعام للمتضررين.
- 🗸 بنشر الوعى والدعوة للتكاتف، ومشاركة هذا النداء على أوسع نطاق.

لتكن هذه اللحظة لحظة وعي وتكاتف، لا نترك فيها غصنًا يحترق، ولا شجرة تنهار، ولا ذاكرة تُمحى بالنار.

5 يوليو 2025

International Federation Of Alawite Organizations IFAO





5 July 2025

Urgent Appeal by the International Federation of Alawite Organizations – IFAO

On the Wildfires in Rural Latakia

Massive wildfires are sweeping across rural Latakia, consuming our forests, land, and history, burning trees and roots, threatening the lives of residents, and erasing the memory and spirit of the place.

What we are witnessing is not just a natural disaster, but a major environmental and humanitarian catastrophe threatening what remains of our ancient forests, leaving ashes over the soil and memory, amidst a lack of adequate means for a rapid response, making the impact catastrophic on nature, people, and the environment.

At the International Federation of Alawite Organizations, we affirm that this moment calls upon all of us, Syrians of all backgrounds inside and abroad, to stand together, hand in hand, utilizing all our capacities to save our people, our forests, and our homes from this tragedy.

Urgent Call:

 To international organizations, humanitarian agencies, environmental institutions worldwide, relief and emergency organizations, the Red Cross and Red Crescent, the United Nations Environment Programme (UNEP), global civil defines, and all who have the means and will to help:

We urgently appeal for immediate intervention to provide technical and field support, firefighting aircraft, equipment, and assistance to local teams in extinguishing these fires threatening human lives and nature alike.

 We also call upon neighbouring countries, especially Turkey, Cyprus, and Greece, as the closest and most capable of rapid intervention, to extend a helping hand by sending firefighting aircraft and emergency teams to save what remains of our forests and protect the lives of our people.

Call to the Syrian People:

We call upon all free Syrians to stand united, and contribute to firefighting and support efforts in any way possible:

- **W** By participating on the ground where possible.
- **W** By providing water, firefighting tools, and food for the affected families.
- **✓** By spreading awareness and sharing this appeal as widely as possible.

Let this moment be a moment of awareness and solidarity, where we leave no branch to burn, no tree to fall, and no memory to be erased by fire.